

## Referat bestyrelsesmøde 6-02/2023

- Formalia
  - Valg af mødeleder
    - Melina
  - Godkendelse af dagsorden
    - Godkendelse
  - Godkendelse af referat
    - Godkendt
  - Tilstedeværende
    - Melina, Finn, Jane, Peter, Thomas, Marlene, Magnus, Kristine, Priya, Svend
  - Afbud
    - Valdemar
- Medlemsmøder i Februar og Marts
  - Der lægges op til der er et medlemsmøde om byudvikling.
    - Der snakkes om at det giver mening at rykke, da vi ønsker at have en fra forvaltningen med, og starte med en nær byvandring, det foreslås bliver d. 16 april kl 18.
      - Folk skal have spist hjemmefra.
    - Da det er den nye bestyrelse, som skal stå for det, så foreslås det til aktivitetsplanen.
  - Vi skal have valgt delegerede til LM, og derfor skal der afholdes medlemsmøde med valg og workshop med det fokus at forholde sig til de LM papirer der bliver sendt ud.
    - Det bliver d. 27 februar kl 18-21.
    - Der er workshop først og derefter valg.
    - Magnus er ansvarlig for dette møde.
  - Der foreslås et medlemsmøde om skolestruktur, som afholdes 10 maj kl 19 - 22
- Økonomi
  - Thomas foreligger kasserens status.
  - Vi skal have fundet nogle gamle vedtægter i forhold til de båndlagte midler, således vi kan få skrevet ind i vedtægterne hvor mange penge der er båndlagt, i forhold til salget af danmarksgade lokalene.
  - Der efterspørges desuden også, der findes ud af hvem ejerkredsen er.
    - Det pointeres at ejerkredsen er ligegyldig jf vedtægterne.
  - Finn og Melina indkalder Selmer til et møde
  - Melina skriver ud til aktiviteter og bestyrelse, om der er nogle der har et tilgodehavende fra valgkamp.
- Forberedelse til GF
  - Aktivitetsplan
    - Godkendt
  - Udkast til budget
    - Der er lavet de sidste smårettelser, og så godkendt.
  - Beretning
    - Godkendt

- Forslagene vi kommer med, er rettet til og godkendt, at bestyrelsen står bag det.
- Marlene står for mad
- Magnus indstilles som referent
- Benjamin Bilde (den nye næstformand i SF nationalt) indstilles som dirigent.
- Nyhedsbrev
  - Der skal et nyt nyhedsbrev ud.
    - Her skal der være invitation ud til medlemsmøde i februar
    - At Benjamin er på orlov, og derfor er Melina formand indtil GF
      - Der skal derfor være valg af ny formand på GF
    - Faste punkter med
      - Nyt fra FT
      - Nyt fra Kommunen
      - Nyt fra regionen
    - Store bededag underskriftindsamling
    - Svend vil gerne hjælpe med en skabelon
- Næste møde
  - 6 marts
    - Status fra FT
    - Kommuneøkonomi
- Orientering fra byrådet
  - Del 1: Jane og Peter orientere om nye sager og relevante problemstillinger
    - Der er ikke umiddelbart noget der fylder voldsomt meget, ud over skolestruktur.
    - Vi har lavet en aftale med Enhedslisten om at lave et lytte/dialogmøde med fagforeninger og andre interessenter på hvordan de besparelser som regeringen har lagt op til, skal håndteres.
      - Her er bekymringen, at regeringen vil styre kommunernes økonomi ret stramt, og derfor kan kommunerne ikke selv styre hvor det kan gøres, og derfor kan det risikeres at være de samme sårbare områder der skal spares på.
      - Her skal man være opmærksom på index 100 som metode. Hvor man ud fra gennemsnittet i kommunerne, sætter hvor meget de enkelte kommuner bruger på de enkelte områder. Både fordi der kan være fejlregninger, men også fordi der er noget i geografi og politisk prioritering, som skævvrider billedet.
    - Der bliver spurgt til trygheds debatten
      - Der er ikke umiddelbart bander i Aalborg på samme måde som i KBH, og derfor ses skyderiet som et enkeltstående tilfælde.
      - Der skal drøftes om der kan støttes safehouse, under kulturudvalget.
        - Der bliver pointeret, at recom måske burde finansiere safehouse, som en del af at have så stor en del af forretningen i Jomfru Ane Gade
  - Del 2: Drøftelse af bæredygtige skoler

- Sagen kommer på som et godkendelses punkt på et møde i morgen. Sagsfremstillingen ligger fremme, og vi bakker op om at sætte det i høring, som i udgangspunktet gør vi siger det er et godt forslag.
  - Men vi skal selvfølgelig tage høringssvarene alvorligt.
- Peter melder noget ud, om at vi som udgangspunkt synes det er et godt forslag, men vi ikke har taget endelig stilling, og gerne vil lytte til høringssvarene.
  - Der er høringsperiode fra 10 februar til 14 april
  - Det forventes, at det kunne implementeres fra skoleåret 2024/2025.
  - Det opfordres at den nye bestyrelse, sætter sig og forholder sig til høringssvarene.
  - Det pointeres at man skal forholde sig til den positive klassekammerateffekt (maks 30% ressourcetsvage børn i en klasse, for at de resterende elever kan udligne de udfordringer der kan være)
- Del 3: Hvordan koordinere vi formidlingen i byrådsgruppen
  - Det vi har lært er, at når Peter og Jane melder noget ud omkring emner der har stor opmærksomhed, bliver deres udtalelser set som SFs holdning.
  - Når der er store ting, som udfordre partiets politik, skal det debatteres i bestyrelsen og/eller partiet.
  - Koordinerer særligt meget, når man melder ud på hinandens områder.
  - Hvis ikke byrådsgruppen er enig, så skal det vendes med bestyrelsen.
- Eventuelt
  - Der var vintertræf i weekenden, hvor det havde været nice med et byrådsmedlem med.
    - Det samme gør sig gældende for andre nationale arrangementer
  - Vi skal gerne finde et andet sted til GF end lokalerne.
    - Claudia prøver at finde et andet sted.
  - Vi vil gerne invitere Therese til et medlemsmøde.